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Vážení spoluobčané, 
v letošním roce si připomínáme 700 let 
od první zmínky o naší obci. Vzpomí-
nejme na naše předky, rodáky a vzdejme 
čest jejich památce. Dříve platilo i ne-
psané pravidlo, že s chalupou se přene-
chávala péče o hrob, který k ní patřil… to 
se už v dnešní době vyvinulo jinak. V ob-
cích je rozsáhlejší výstavba a místa na hř-
bitovech nedostačují. Původně se lidé 
u  nás usídlili díky nejúrodnější půdě 
v Polabí. Každoročně zaplavovaná pole 

dostávala bohatou dávku minerálních 
látek, a tak byla úroda většinou výnos-
nější než v pahorkatinách a horských ob-
lastech. Měli bychom kulturní krajinu 
tvořit s pokorou, znalostmi a odpověd-
ností pro budoucí generace. Snad se nám 
povedla modernizace parku Špičákovy 
zahrady s nadčasovostí a širší nabídkou 
aktivit pro potřebný odpočinek. A i když 
je v  obci převaha domů se zahradami,  
krásný sportovní areál, chráněná krajinná 
oblast Černínovsko, kde se můžeme re-

kreovat, vidím, že do „Špičajdy“ za obec-
ním úřadem, směřují kroky všech gene-
rací a park si užívají. Slavnostně se otevře 
v sobotu 17. 6. 2023 v 10 hod. Bude zde 
promítání v mobilním planetáriu, soutěže 
v deskových hrách, pétanque, fitness ak-
tivity i dendrologická soutěž. Tento den 
budeme oslavovat i ve Školní ulici u so-
kolovny. Těším se, že se lidé osobně se-
tkají, popovídají si a pobaví se. 

 
S přáním kvetoucího voňavého jara 

Vaše starostka  
Pavlína Komeštíková 

Z jednání rady obce Libiš

Investiční výstavba v obci

n  Schválili jsme výměnu kabelového 
vedení a uzemnění sloupů veřejného 
osvětlení v ulici U Zahrádek. 

n  Řešili jsme rozšíření kapacity školní 
kuchyně Základní školy Libiš (objed-
návka gastrostudie a 1. stupňového re-
alizačního projektu). 

n  Schválili jsme vyřazení a likvidaci ná-
kladního automobilu BB skříňový 
Peugeot z  roku 2005 z  důvodu vý-
skytu takových technických závad, je-
jichž náprava se ukazuje jako 
ekonomicky neschůdná. 

n  Vzali jsme na vědomí iniciativu ob-
čanů Libiše směřující k přípravě pe-
tice proti stavbě spalovny odpadů – 
projektu PECEN Neratovice (Prů-
myslovému Energetickému CENtru 
Neratovice). 

n  Zabývali jsme se programem jednání 
na Zastupitelstvo obce Libiš dne 6. 3. 
2023. 

n  Schválili jsme plán veřejnosprávních 
kontrol pro rok 2023, na základě kte-
rého budou kontrolovány zřízené pří-
spěvkové organizace. 

n  Zabývali jsme se nárůstem smluvního 
nájemného v obecních bytech a neby-
tových prostorách s účinností od 1. 4. 
2023, které jsme zvýšili o 50 %. Zvý-

šili jsme nájemné ubytovaným ukra-
jinským uprchlíkům. Prodloužili jsme 
nájemní smlouvy v nájemních bytech 
na dobu určitou v ulicích Budovatelů, 
Švýcarské a  Štechově. Dále jsme 
schválili několik pronájmů částí po-
zemku p.  č.  409/2 (zahrada) na dobu 
neurčitou. 

n  Uzavřeli jsme rámcovou smlouvu 
o dílo s dodavatelem technické údržby 
v obci. 

n  Mateřské škole jsme schválili přijetí 
účelově určeného finančního daru od 
WOMEN FOR WOMEN, o.p.s., 
v rámci projektu „SOS do školky“. 

n  Zadali jsme opravy v Základní škole 
Libiš v celkové výši 396 408,00 Kč 
včetně DPH. 

n  Zabývali jsme se přípravou stavby ko-
munikace Za Váhou - etapa II. 

n  Zabývali jsme se obsahem vyjádření 
pro zástupce Spolany, s.r.o., ve věci 
projektu PPO Neratovicko Q100. Vy-
jádření shrnulo zejména skutečnosti, 
že v současném rozpočtu obce nemá 
Obec Libiš stanovenou žádnou fi-
nanční částku pro spolufinancování 
stavby protipovodňové zdi, že nelze 
stanovit přesný termín, do něhož Obec 
Libiš zvládne vykoupit pozemky od 

majitelů. 
n  Schválili jsme uzavření Smlouvy 

o dílo na kompletní servis bytových 
vodoměrů včetně rozúčtování nákladů 
na objekty ve vlastnictví Obec Libiš 
v ulici Štěchově 602, Švýcarské 656 
a Budovatelů 493, a to na dobu neur-
čitou od 1. 4. 2023. 

n  Rozhodli jsme o dotacích a finančních 
darech žadatelům (na 5. ročník Me-
moriálu Jana Maika, na nové vydání 
knížky Dědečkův pomocníček od dáv-
ného libišského včelaře, pro Dětské 
rádio Mělník, Spolku přátel tradičního 
jazzu a swingu, pro Střelce Libiš, pro 
Junák - český skaut, přístav Nerato-
vice, Mysliveckému sdružení Obříství 
– Libiš, Libišským ženám, pro Sdru-
žení na podporu, rozvoj a zefektivnění 
činnosti územních samospráv, pro Sun 
of Art, Knihovně Města Mladá Bole-
slav, Lince bezpečí, Českému rybář-
skému svazu). 

n  Schválili jsme pronájem 3 plakátova-
cích ploch v obci. 

n  Zabývali jsme se organizační přípra-
vou slavnostního otevření parku 
v obci Libiš (Špičákova zahrada). 

 
David Eisner

Úvodník starostky

n  Probíhají výběrová řízení na opravu 
ulice Pod Silnicí, termín realizace: kvě-
ten až červenec 2023 a na chodník Měl-
nická od silnice Ke Spolaně po ulici Pod 
Silnicí včetně autobusové zastávky Libiš 
aut. st. 
n  Připravujeme autobusovou zastávku 
U Slávisty I. etapa ve směru na Mělník. 
n  Během letních prázdnin bude rozší-
řena kapacita školní kuchyně z 200 na 
300 strávníků, volná kapacita bude na-

bídnuta i cizím strávníkům – seniorům 
a dalším. 
n  Požádali jsme o možnost využití od-
borných učeben základní školy pro kme-
nové učebny, abychom rozšířili kapacitu 
podle potřeb a mohli přijmout všechny 
děti z Libiše do první třídy (zapsaných 
prvňáčků bude po odkladech asi 32). 
Rozšíříme kapacitu školy i školní družiny 
ze 120 na 140 žáků. 
n  Plánujeme letos ještě zahájit stavby: 

Komunikace Za Váhou II. etapu, Na 
Strouze a zázemí pro technické služby 
v ulici Školní. Dále doplníme osvětlení 
autobusových zastávek na Pražské, 
včetně osazení přístřešku na Staré Štaci 
směr na Mělník. 
n  Připravujeme projektové dokumen-
tace: Za Kostelem, V Zátiší. 
 

Pavlína Komeštíková 
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Blahopřejeme  
spoluobčanům, kteří 
oslavili významná jubilea 
Březen 2023 

Bláha Václav, Kalaš Vladimír,  
Kubrová Jana, Libý Rudolf,  
Slavíček Miroslav, Marinová Vlasta, 
Mílová Anna, Šilhavý Antonín, 
Černý Jaroslav, Komeštíková  
Květoslava, 

Duben 2023 
Kopytová Jaroslava, Kroužecká  
Ludmila, Petráček Václav,  
Urbanová Věra, Novák Jan,  
Petic Jozef

Vítáme nové občánky 
Novými občánky naší obce jsou:  

* Holler Dominik 
* Kvapil Jáchym 

Vítáme je s přáním, aby se jim na světě mezi 
námi v Libiši líbilo a ve zdraví dobře žilo.

Pozvánka na zastupitelstvo 

24. 4. 2023 a 5. 6. 2023 od 18 hod v zasedací místnosti obecního úřadu
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Stará Libiš - 28. 4. 2023 (pátek), odvoz 2. 5. 2023 (úterý) 
stanoviště: ul. Libušino náměstí, ul. Za Váhou, ul. Budovatelů - (sídliště),  
ul. Školní (u Základní školy) 
Nová Libiš - 5. 5. 2023 (pátek), odvoz 9. 5. 2023 (úterý) 
stanoviště: ul. Pod Silnicí, ul. Za Kralupkou, ul. Průběžná 
Kontejnery jsou určeny pro směsný odpad,  
není určen pro nebezpečný odpad plechovky od barev, pneumatiky) 

Termíny přistavení velkokapacitních 
kontejnerů v Libiši

PPO Neratovicko 
Vedení obce odkládá (pozastavuje) stavební řízení pro územní rozhodnutí k umístění 
stavby 6 m vysoké protipovodňové zdi na území obce Libiš z důvodu nesouhlasu klí-
čových vlastníků pozemků a nemožnosti dostát ústní změny memoranda spolupráce 
mezi partnerem Spolana a.s. a naší obcí.

Informujeme občany, že splatnost poplatku za svoz komunálního odpadu a za psy pro rok 2023 
byla 31. 3. Výše poplatku se oproti minulému roku neliší. Forma úhrady za poplatky zůstává beze 
změn. Zkontrolujte si prosím, zda máte uhrazeno.

Co nás trápí…. 
Jedním z nejdiskutovanějších témat, tý-
kajících se života v naší obci, se v po-
sledních měsících stala plánovaná 
spalovna odpadů v areálu Spolany s.r.o. 
Příznivci i odpůrci této plánované stavby 
si vyměňovali své názory na sociálních 
sítích i v osobních debatách. Všichni vní-
máme, že tato plánovaná stavba by do na-
šich životů významně zasáhla a ovlivnila 
život v Libiši. Obavy, že by mladí ná-
sledně hledali jiné, lepší místo k bydlení 
se prolínají s  obavami o kvalitu života 
současných obyvatel naší obce. V minu-
lých dnech bylo vedení obce informo-
váno o tom, že petici proti tomuto záměru 
podepsalo velké množství našich občanů 
a toto vážné téma bude tak předmětem 
dalších jednání a řízení. Doufám, že za-
stupitelé Obce Libiš půjdou v  tomto 
problému společnou cestou, ale až násle-
dující měsíce ukáží, jaká bude naše bu-
doucnost. Věříme, že se nám podaří se 
Spolanou s.r.o. a společností FCC situaci 
vyřešit tak, aby se nám zde všem spo-
lečně dobře žilo a pracovalo. Jsme rádi, 
že se většina z Vás o život v naší obci za-
jímá. Vnímáte ale i menší problémy a si-

tuace všedního života, jako je propadlá 
zámkové dlažba v ulici, nebo špatný stav 
některých ulic. Věřte, že se budeme sna-
žit, postupně a v rámci našich možností, 
to, co Vás trápí řešit. Jsme moc rádi, že 
se mezi Vám najdou i tací, kteří sami zor-
ganizují akci Ukliďme Libiš, protože vidí 
větrem nalítané odpadky v keřích, se zá-
jmem se dívají kolem sebe a upozorňují 
nás na drobné problémy. (Děkuji tímto 
paní Žanetě Nedelkové za její zájem 
o prostředí, ve kterém společně žijeme.) 
Nám všem na naší krásné obci záleží, ži-
jeme zde rádi a moc si přejeme, aby byla 
Libiš dobrým místem pro život náš, i na-
šich dětí. Abychom společně udržovali, 
tvořili i budovali. Abychom se navzájem 
poznávali na takových hezkých akcích, 
jako byly teď akce velikonoční. Abychom 
se na společná setkání navzájem těšili 
a měli k sobě blíž napříč našim zálibám. 
Aby si společně na hřišti hrály děti a po-
vídali rodiče a  prarodiče. Abychom se 
v této uspěchané době zastavili a udělali 
si navzájem na sebe chvilku času… Ve 
všem hezkém Vás chceme maximálně 
podporovat a v tom vážném vždy za Vámi 
stát. J. Holinová

Rubrika: Chci vám napsat... 
Napište nám, co vás v naší obci trápí, nebo naopak,  
co máte rádi a co vám dělá radost. 

PETICE 
NE spalovně odpadů  

PECEN Neratovice 
 

Děkujeme všem našim občanům 
za 1046 podpisů. Jste skvělí,  
držíme při sobě! Možnost pode-
psání petice stále běží…. 

Za petiční výbor Mgr. Pavel Fogl
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Na příchod jara se všichni v naší mateř-
ské škole moc těšili. Pár teplých dní nás 
naladilo už velmi brzy, pak se ale zima 
vrátila v plné síle. S dětmi jsme ale jaro 
přivolávali a tak nás hřála alespoň vyro-
bená papírová sluníčka v našich šatnách, 
květinové výzdoby z různých materiálů 
a výtvarných technik. Děti ze třídy Beru-
šek dokonce recyklovaly obaly od mléka 
a vyrobily krásné květináče pro barevné 
jarní Petrklíče. Naše školka pomáhala 
také s realizací hmyzího domečku v nově 
vybudované Špičákově zahradě. Sami si 
tam dovezly na dřevěném vozíku klacky, 
seno, šišky, špalky, kůru a další přírod-
niny, aby se hmyz a broučci měli kde za-
bydlet. Hmyz mají děti rády, pomocí 
dětských badatelských lup je pozorují, 
jak na naší zahrádce, tak v lese a dalších 
místech, kam vyrážíme na vycházky. 
V  kapesních atlasech hledají, kterého 
drobečka zrovna objevily a  my jim 
čteme, čím je takový brouček výjimečný. 
Naše školka se také podílela na Veliko-
noční výstavě, která se pořádala společně 
se ZŠ Libiš a  spolkem Libišských žen 

v sokolovně. Děti ze všech tříd vyráběly 
nejen malovaná vajíčka, ale i  spoustu 
nádherných dekorací z různých materi-
álů. Tyto činnosti spojené s těšením se na 
Velikonoce a seznamováním se s jejich 
tradicemi děti velmi bavily. Třída Mo-
týlků byla potěšit i  babičky a  dědečky 
z pečovatelského domu Sv. Jakuba v Li-
biši. Děti zazpívaly veselé jarní a veliko-

noční písničky, zarecitovaly básničky, ně-
které i s pohybem, ke kterým se senioři 
rádi a s nadšením přidali. Doufáme, že 
jaro je již tady ve své plné síle a kráse 
a přejeme všem radostné a veselé jarní 
dny. 

Adéla Švecová,  
učitelka třídy Motýlci

Poslední zimní měsíc jsme ve škole za-
končili převážně preventivními pro-
gramy. První, druhou a  třetí třídu 
navštívil pan Koťátko, se kterým žáci pra-
covali na utužování kolektivu ve třídě 
a  zlepšení vzájemné spolupráce. Všem 
dětem se program velmi líbil a těší se na 
další setkání. 
Nesmíme podceňovat ani dopravu ve 
stále silnějším silničním provozu, proto 
na naši školu zavítali zástupci městské 
policie Neratovice a před školou se vě-
novali všem našim žákům. Druháci si 
poté osvojili pravidla silničního provozu 

za pomoci městských strážníků podrob-
něji ve své třídě. 
Ani v únoru žáci nevynechali návštěvu 
Městské knihovny v Neratovicích. Ten-
tokrát se do knihovny vydali opět prv-
ňáčci, kteří pokračují ve svém celoročním 
projektu Už jsem čtenář. Život za 2. svě-
tové války si přiblížili naši páťáci pro-
střednictvím knížky Spočítej hvězdy. 
Čtvrťáci se věnovali knížce Kluci netan-
čej! a popovídali jsme si společně o tom, 
jak naše společnost vnímá typicky muž-
ské a ženské role, co je to stereotyp a jak 
si můžeme poradit s odlišností. 

Po jarních prázdninách navštívily obě 
čtvrté třídy muzeum v Kralupech nad Vl-
tavou, které dlouhodobě nabízí projekt 
Pojďte s námi do pravěku. Nadšení bylo 
viditelné, děti si mohly vyzkoušet drcení 
mouky, tkaní látky a mnoho dalších akti-
vit spojených s touto dobou. 
A  už je tu březen, dlouho očekávaný, 
první jarní měsíc. Jaro v nás probudilo 
touhu po hudbě, a  tak se žáci první 
a  druhé třídy vypravili Vláčkem za 
Dvořá(č)kem do pražského Rudolfina. 
Setkání s filharmoniky, slavnostní oble-
čení a krásná hudba v nádherném pro-

Přivítali jsme jaro
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středí umocnilo prožitek a všichni jsme 
se vrátili plní dojmů a zážitků. 
17. března si žáci 2.–5. ročníků ověřili 
své znalostí v Matematickém klokanovi. 
Jedná se o soutěž, do které se zapojujeme 
každý rok. Matematický klokan je mezi-
národně koordinovaná soutěž původem 
z Austrálie, která porovnává žáky v ně-
kolika kategoriích v  rámci celého zá-
kladního vzdělávání. V  kategorii 
mladších žáků (2–3. třída) se na třetím 
místě v okresním kole umístil žák Adam 
Kuzminský ze třetí třídy a  ze starších 
žáků (4.–5. třída) se Natálie Vránová 
z páté třídy umístila na 1. místě. Gratulu-
jeme! 
22. března jsme naši školu otevřeli široké 
veřejnosti. Návštěvníků bylo mnoho – 
není divu, každý si chtěl na vlastní oči 
prohlédnout nové prostory, které vznikly 
po rekonstrukci půdy. Všem se u  nás 
velmi líbilo. Tři nové odborné učebny 
jsou opravdu krásné a žáci v nich rádi 
tráví čas spojený s  odbornou výukou. 
Den otevřených dveří tak splnil naše oče-
kávání a moc děkujeme za krásné vzkazy. 
V posledním březnovém týdnu jsme se 

věnovali přípravám na velikonoční jar-
mark spojený s tradiční výstavou. Spo-
lečně jsme všichni vyráběli, tvořili 
a kreslili. Výsledkem byli krásné veliko-
noční dekorace a pečení beránci. 
V úterý 4. dubna proběhla velikonoční 
výstava a velikonoční jarmark, a  to ve 
spolupráci s MŠ Libiš, obcí Libiš a Li-
bišské ženy z.s. Jarmark zahájili žáci naší 
školy krátkým vystoupením a pak se celý 
den prodávalo, prohlíželo a  hodnotilo. 
Důležitou úlohu měli čtvrťáci, kteří celý 
den obsluhovali všechny zákazníky. Moc 
nás potěšil obrovský zájem o naše pro-
dejní výrobky, vše mizelo doslova před 
očima. Součástí výstavy bylo vyhlášení 
vítězů v  soutěžích o nejhezčí výrobek, 
obrázek a o nejkrásnějšího pečeného be-
ránka. Hlavní cena v soutěži „O nejkrás-
nějšího pečeného beránka“ byla 
keramická pečící forma ve tvaru beránka. 
Letos se podařilo získat 2. místo a cenu 
poroty také našim žákům. Všem výher-
cům moc gratulujeme. Po výstavě se pe-
čení beránci rozvezli seniorům 
v  pečovatelských domech v  blízkém 
okolí. 

Ve dnech 12. a 13. dubna proběhl zápis 
do 1. třídy. Budoucí prvňáčci předvedli 
své dovednosti a ukázali nám, jak jsou 
připraveni k nástupu do školy. Většina se 
jistě spolu s námi těší na 4. září. 
V měsíci dubnu se žáci čtvrtých ročníků 
zúčastní mezinárodního projektu TIMSS 
(Trends in International Mathematics and 
Science Study). Projekt TIMSS patří 
mezi šetření organizovaná Mezinárodní 
asociací pro hodnocení výsledků vzdělá-
vání a  zjišťuje úroveň vědomostí a do-
vedností žáků 4. a  8. ročníků povinné 
školní docházky v matematice a přírod-
ních vědách. Držte našim dětem palce! 
Rádi bychom všem popřáli krásné jarní 
dny a mnoho sluníčka. 

Za kolektiv zaměstnanců ZŠ Libiš 
Mgr.  Karla Baťhová  

a Mgr.  Lenka Bláhová

Velikonoční procházka

Díky úžasnému nápadu mladých maminek se uskutečnila o velikonočních svátcích 
milá a krásná akce. Velikonoční procházka po naší obci spojená s ozdobením stromku 
v parku před sokolovnou. Děkujeme organizátorkám a věříme, že tato báječná akce, 
kdy jste si mohli společně popovídat, projít se s dětmi Libiší, nebyla akcí poslední.  

S poděkováním všem J. Holinová
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Soutěž o nejkrásnějšího beránka Blahopřejeme výhercům!

Beránci pro domovy seniorů 
I letos udělali všichni beránci z naší soutěže O nejkrásnějšího libišského beránka radost v domovech seniorů. Vyřizujeme Vám všem 
velké poděkování z domova u Sv. Jakuba v Libiši a z Domu kněžny Emmy v Neratovicích. J. Holinová
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Co nového v Libiši? 
Po porážce 0:4 doma s Českým Brodem 
v 17. kole divize B se vedení klubu roz-
hodlo ukončit spolupráci s trenérem Kra-
tochvílem. V následujícím týdnu se klub 
domluvil na spolupráci s bývalým trené-
rem Lubošem Urbanem. V 18. kole Libiš 
zajížděla na SK Slaný a vyhrála 1:2. Góly 
Přibyl a Ciolek. Doma v 19. kole přehrála 
3:1 FK Hvězdu Cheb góly Menči a Ján-
ského (2x). Ve 20. kole jsme zajížděli na 

SK Štětí a opět jsme vyhráli 0:1. Střelcem 
byl Vetešník. Odpoutali jsme se z posled-
ního místa na 12. pozici se  
ziskem 20 bodů a  s  napětím jsme 
v  21. kole očekávali derby s  Neratovi-
cemi. Sice jsme prohráli 0:2, ale nemu-
síme se za výkon stydět. Gól v  závěru 
1. poločasu byl rozhodující… Utkání sle-
dovalo přes 400 diváků. Zbývá 9 kol… ve 
hře je 27 bodů a popereme se o zachování 
příslušnosti na příští rok v divizi B.

A - tým B - mužstvo 

Během zimní přípravy jsme kromě tré-
ninků na umělé trávě v Libiši odehráli 
tréninkové zápasy s libišským dorostem 
i Dolními Beřkovicemi. Soupeře hrají-
cího mělnický okresní přebor, stejně jako 
naše mužstvo, jsme porazili vysoko 8:1, 
k čemuž ovšem přispělo i to, že soupeř 
odehrál utkání jen v deseti hráčích. 
Březen byl ve znamení finální přípravy 
na start jarní části soutěže. Po několika 
letech jsme se jako B tým opět přihlásili 
do okresního poháru, který nám zaručo-
val tři kvalitní zápasy před mistrovskými 
odvetami. Do poháru OFS Mělník se při-
hlásilo dvanáct týmů a do skupiny jsme 
dostali Pšovku Mělník „B“, Liběchov 
a Čechii Kralupy. Nejprve jsme porazili 
Čechii 3:1, poté Liběchov 4:0 a na závěr 
skupiny jsme vyhráli 6:0 nad Pšovkou. 
Tři výhry v základní skupině znamenají 
prvenství ve skupině a postup do semifi-
nále poháru. To se odehraje 3. května, 
soupeře zatím neznáme. Případné finále 
se hraje 17. května. 
Poslední březnový víkend začala jarní 
část mělnického okresního přeboru. Na 
úvod jsme hostili Velký Borek, který byl 
v  tabulce na třetím místě o  čtyři body 
před námi. Utkání skončilo remízou 0:0. 
Veškeré novinky o týmu můžete sledovat 
na webových stránkách sokollibis.cz. 

 
Ondřej Eisner,  

hrající trenér B týmu

Minipřípravka

Čekání na začátek jarní části Ministar 
jsme si krátili tréninky, přátelskými zá-
pasy a turnaji. Začátkem února jsme se 
zúčastnili kvalitně obsazeného turnaje 
v Kolodějích, kde se nám podařilo vybo-
jovat 3. místo. 
Dále jsme se v únoru s rodiči zúčastnili 

sportovního plesu v Libiši, kde jsme si to 
všichni společně perfektně užili a ještě 
více jsme stmelili partu rodičů Minipří-
pravky. Následovaly turnaje v Neratovi-
cích - 1. místo, v Kralupech a Horních 
Beřkovicích, kde se umístění neurčovalo, 
ale z obou turnajů jsme odjížděli bez po-
rážky. Mezi turnaji jsme odehráli i něko-
lik přátelských utkání (Neratovice U8, 
Záryby, Kly a Kralupy 1901). 
I budoucí měsíc nás čekají další turnaje, 
na které se budeme pravidelně připravo-
vat 3x týdně (Po, Čt a Pá - více info na 
www.sokollibis.cz). 
 
Pokud máte malého fotbalistu/ku na-
rozeného v roce 2016 nebo 2017, který 
má zájem doplnit náš tým, tak se při-
jďte podívat na náš trénink. 

Peter Chorvát - trenér
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Starší přípravka 
Dlouhé čekání na start jarní části soutěžní 
sezóny jsme vyplnili účastí na řadě halo-
vých turnajů. Zimní přípravu v posled-
ních dnech ovlivňuje velká neúčast dětí, 
a to především s ohledem na jejich zdra-
votní stav. V dubnu jsme již začali ale 
hrát. Na první mistrovský zápas jsme vy-
razili na hřiště EMĚ Mělník. Zde jsme 
v  nestandardním složení týmu podali 
velmi bojovný výkon. Utkání bylo pro di-
váky velmi zajímavé a  napínavé, kdy 
jsme minutu před koncem ještě vedli. 
Rozhodčí pak „počkal“ na vyrovnání do-
mácích, a nakonec pro domácí ještě pískl 
pokutový kop. Ten náš brankář zneškod-
nil, a tak utkání skončilo nerozhodně 6:6. 

Tento zápas nám ale ukázal, že to zkrátka 
jde. Na Velikonoce jsme pro děti uspořá-
dali Velikonoční fotbálek s rodiči, aby-
chom ty dopoledne vykoledované 
sladkosti brzy stihli vyběhat. Na hřišti 
vládla skvělá atmosféra. Byla vidět velká 
chuť ukázat svým rodičům, že jsou lepší 
než oni. 

Filip Mírek - trenér 

Dvakrát do roka se naši borci zúčastňují turnaje smíšených dvojic v Kralupech, který 
pořádá ASPV Veltrusy spolu s ASPV Libiš. Na podzimním turnaji brali naši bronz, na 
velikonočním, velmi kvalitně obsazeném, turnaji skončili naši nejlepší těsně pod stupni 
vítězů, druhý pár na sedmém místě z 16 dvojic.

Začátek jarní části soutěže dorostu

Badmintonový turnaj

Po kvalitní přípravě ve které jsme absol-
vovali zimní soustředění ve Stráži pod 
Ralskem jsme sehráli přátelská utkání ve 
kterých se prostřídalo 21 hráčů. 
Libiš U19 : Velvary (1A třída) 1:3 
Libiš B muži (OP) 1:7 
Slavoj Vyšehrad (liga dorostu) 1:3 
FK Ďáblice (pražský přebor) 1:2 
ČAFC Praha (1A.) 3:1 
Sokol Tišice (OP) 8:1 
Nejlepším střelcem zimní přípravy se stal 
Antonín Miškovský. Stínem přípravy je 
zranění Dominika Reznera, který na pod-
zim patřil k  oporám týmu. V  přípravě 
jsme měli sjednaná ještě dvě přátelská 

utkání, bohužel soupeř nedal dohromady 
tým. Trenuji již nějaký pátek, ale to se mi 
ještě nestalo, aby mužstva hrající krajský 
přebor nedala dohromady mužstvo. 
Musím kluky pochválit, že chodili cel-
kem spolehlivě na tréninky a na někte-
rých je znát značné zlepšení kondice. 
V posledních týdnech jsme se více za-
měřili na taktiku a práci v malých hrách, 
kterou jednou do týdne vedou Michal Pa-
nocha ml. a Jan Trédl (Slavie Praha). 
Myslím, že kluci kladně vnímají tuto no-
vinku a  dávají do tréninku maximum. 
Snažíme se ještě více pracovat na bran-
kářském tréninku, kde jsme to doposud 
trošku šidili. Na první mistrovské utkání 
jsme se těšili a  i  když nás čekal těžký 
soupeř, jeli jsme do Dobrovic s odhodlá-
ním udělat co nejlepší výsledek. Touha 
po vítězství a dobrý kolektivní výkon ce-
lého týmu slavil úspěch. Chtěl bych tímto 
klukům poděkovat a popřát jim, aby po-
kračovali v bojovných výkonech tak, jako 
po celou zimní přípravu. 

M. Škrna 

Sezóna končí,  
příprava začíná 

 
S koncem zimy skončila i ligová sezóna 
v rámci 2. třídy okresního přeboru. Byla 
to naše první zkušenost s vyšší soutěží 
a  nebyli jsme daleko od udržení. Ma-
rodka u klíčových hráčů byla ale nakonec 
jedním z důvodů sestupu. 
Jaro přináší novou energii a  probouzí 
i  naši touhu připravit se co nejlépe na 
další ročník, abychom se co nejdříve vrá-
tili tam, kam si myslíme, že patříme. 
V  rámci přípravy jsme tak na začátku 
dubna v  naší sokolovně pořádali třeba 
turnaj smíšených dvojic a  chystáme 
i další. 

S přáním pěkného jara. 
Oddíl stolního tenisu  

TJ Sokol Libiš



V sobotu 25. února hostilo naše SDH již tra-
dičně závody Floriánkovo uzlování. Do Li-
bišské sokolovny se sjela čtyři družstva 
přípravek, osm družstev 6–8, deset družstev 
9–11 a šestnáct družstev starších. Družstva 
musela zapojit plato, správně pojmenovat 
topografické značky, určit technické pro-
středky, najít v místnosti co má mít hasič 
a  být nejrychlejší v  uzlované štafetě. Nej-
starší pak ještě čekala tajná disciplína, která 

se každý rok mění. Družstva se hodnotila ve 
dvou kategoriích - Uzlovaná štafeta a vše-
strannost. Naše libišská družstva se vůbec 
v konkurenci neztratila, ba naopak. 
Družstvo přípravky splnilo všechny disci-
plíny v nejlepším čase a tak si právem vybo-
jovalo dvě první místa.  
V kategorii 6–9 jsme měli dvě družstva. Libiš 
A se v uzlované a ve všestrannosti umístilo 
na druhém místě a Libiš B brala v obou dis-

ciplínách místo čtvrté. 
V  kategorii 9–11 v  uzlo-
vané naše mužstvo vybojo-
valo druhé místo a  ve 
všetrannosti místo třetí. Tím, že 
jsme měli dvě členky navíc, vy-
tvořil se team Mix z  ostatních 
družstev, který se umístil v uzlované 
na šestém místě a ve všestrannosti 
na místě čtvrtém. 
Největší zastoupení jsme měli v katego-
rii starších, zde jsme měli hned tři muž-
stva. Nejlépe se dařilo našemu Áčku to 
vybojovalo první místo ve všestrannosti 
a druhé v uzlované. Béčko ve všetrannosti 
získalo místo šesté v uzlované byli jedenáctí. 
Céčko ve všetrannosti vybojovalo místo dva-
nácté a v uzlované místo třinácté. 
Za jednotlivce se na prvním místě umístila 
Viktorie Štětková. Druhé místo vybojovala 
Marie Flasková a Matyáš Fabík.   
Všem našim družstvům a jednotlivcům dě-
kujme za reprezentaci našeho SDH. Moc dě-
kujme Sokolu Libiš za půjčení Sokolovny, 
Hospůdce Libiš za zajištění občerstvení 
a všem rodičům, kteří si našli čas, pomohli 
nám s přípravou a v sobotu pak dorazili fan-
dit.      MK

Úvodní slovo starosty SDH  
Zdravím všechny příznivce našeho sboru, máme za sebou ples, který byl podle vašich ohlasů povedený. 
Velmi děkujeme za Vaše reakce a podněty, jelikož pro nás to hodně znamená a posouvá nás to dál. Už se 
těšíme na další akce v tomto roce, kde se budeme moci potkat. Nyní bych vás rád pozval na tradiční pálení 
čarodějnic, které letos po období covidové pauzy opět proběhne. Za sebe bych ještě chtěl poděkovat všem, 
kteří se na organizaci plesu podíleli. Také gratuluji našim mladým hasičům ke skvělým výkonům při startu nové 
sezóny a přeji hodně štěstí do dalších závodů.                                                                                       S pozdravem JJ

Floriánkovo uzlování

Bulletin dobrovolných hasičů Libiš 
Tento bulletin je určen pro všechny malé i velké dobrovolné hasiče  
z krásné obce Libiš a pro všechny, kteří se zajímají o dění a činnost sdružení  
a Výjezdové jednotky SDH Libiš. 

Svazek 1 
 Vydání 19. 

 21. 4. 2023

HASIČSKÉ LISTY
SDH Libiš 

Libušino náměstí

HASIČSKÉ LISTY

Kontrola  
povodňových klapek 

Výjezdová jednotka pravidelně kontroluje protipovodňové 
klapky v obci. Jedná se o ochranu u výpustí dešťové kanali-
zace do libišské svodnice, která v případě povodně zabrání 
zaplavení obce z dešťových vpustí. Letošní zkouška klapek 
proběhla v sobotu 1. 4. První klapka na Libušině náměstí 
nám dala trochu zabrat. Nejprve jsme ji museli najít a vy-
prostit z nánosů bláta a zeminy. Následně jsme ji museli od 
nánosů písku a kamení vyčistit zevnitř. Po odzkoušení jsme 
na výtoku zjistili průnik vody. Druhá klapka pod bytovkami 
byla také zkušebně zavřena a i zde byl zjištěn drobný průnik 
vody. O obou závadách jsme informovali paní starostku pro 
zajištění servisu. MŠ



Trénink výjezdové jednotky 

Chlapi z výjezdové jednotky se schází každou středu. Tra-
dičně se věnují kontrole a přípravě techniky. Někdy se věnují 
tréninku například v dýchací technice. Středa 22. 3. však byla 
jiná. Zavítala k nám Michaela Flasková, mimo jiné maminka 
jedné naší mladé hasičky, ale hlavně vedoucí lektorka ve 
společnosti Kurzy ve zdravotnictví. Již podruhé věnovala čas 
přípravě naší jednotky na poskytování první pomoci. Poprvé 
především se zaměřením na resuscitaci a použití AED. Ten-
tokrát jsme se věnovali dalším oblastem první pomoci 
a především vyproštění z vozidla. Po konzultacích jsme do-
plnili naše vybavení o krční límce, páteřní desku a další ne-
zbytnosti. Možná to nikdy nebudeme potřebovat, ale pokud 
ano, jsme připraveni pomoci. Ať už jako asistence záchra-
nářům, nebo v první linii. Děkujeme Michaele Flaskové za skvělý trénink a těšíme se na další 
shledání na zbrojnici nebo na závodech. MŠ

TFA liga severu 

Jakub Janda se rozhodl tuto sezonu věnovat 
severské lize TFA. V  sobotu 1. 4. se tak 
zúčastnil závodů v Ústí nad Labem. Počasí 
spíše připomínalo podzim, trať proto byla 
velmi náročná. Jakub trať zvládl za 6:41 
minut a vybojoval krásné šestnácté místo. 
Držíme mu palce do dalších závodů. MK

Příprava Kazi  
na technickou kontrolu 
Hasičská vozidla musí projít technickou kon-
trolou každý rok. V nejbližší době to čeká 
Kazi, naší Tatru 148. Proto jsme se v sobotu 
1. 4. věnovali její přípravě. Nejvíce času bylo 
potřeba věnovat poškozenému výfuku. Náš 
velitel David Zygmund je zkušený mechanik 
a ve spolupráci s ním jsme poškozenou část 
vlnovce vyměnili za nové nerezové prove-
dení. Kazi nám již dlouho slouží a snažíme 
se ji udržovat v dobré kondici i pro roky ná-
sledující. MŠ

Hasičský ples SDH Libiš 2023
V polovině měsíce se konal v libišské Sokolovně již tradiční hasičský ples SDH Libiš , který na-
bídl návštěvníkům mnoho zábavy a nezapomenutelných zážitků. Již při příchodu do sálu 
byli uvítáni krásnou a bohatou výzdobou, která vytvořila jedinečnou atmosféru. Po úvodním 
slovu byli hosté pozváni na taneční parket, kde jim do rytmu hrála skvělá hudební skupina 
Karyna Band. Hudba byla plná energie a návštěvníci se na parketu bavili a tančili do pozd-
ních nočních hodin. K oblíbeným atrakcím večera již tradičně patří bohatá tombola. Náv-
štěvníci mohli zakoupením lístků získat velké množství rozmanitých cen. Vrcholem večera 
pak bylo půlnoční překvapení. Kdy v naprosto setmělém sálu zahájily členky SDH své svě-
telné taneční vystoupení, které bylo opravdu nezapomenutelné. Aby si návštěvníci mohli 
zachytit nezapomenutelné okamžiky, byl pro ně připraven tradiční fotokoutek. Doufáme, 
že se všem zúčastněným ples líbil stejně jako nám a těšíme se na příští ročník. JB

Čarodejnice 
Moc rádi bychom Vás po-
zvali 30. 4. 2023 od 18:00 
na pálení čarodějnic. 
Tato akce proběhne tra-
dičně Na Pakách. Na 
místě bude zajištěno ob-
čerstvení. 
Nyní něco k  programu, 
okolo 18:00 se zapálí 
malá hranice, aby si ča-
rodějnice mohli užít i  ti 
nejmenší (opéci buřtíka). 
K vzplanutí velké hranice 
dojde ve 20:00. Budeme 
se na Vás těšit. 
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Milí přátelé, než 
jsme se nadáli, za-
čalo jaro plným 
proudem a  my 
jsme naskočili do 

nové sezony. Nej-
prve chceme podě-

kovat všem našim členům 
a příznivcům za podporu a pomoc v loň-
ském roce. Děkujeme vedení obce a za-
stupitelům, že jsme získali prostředky na 
rekonstrukci II. etapy obnovy moštárny 
a  finanční prostředky na naši činnost. 
V loňském roce jsme v moštárně zpraco-
vali 12,6 t jablek, stočili jsme 9 413 ks 
0,7 l lahví a 335 l surové šťávy. Celková 
tržba byla 137 214  Kč. Poslední dva 
týdny moštovací sezony jsme již nemohli 
moštovat, protože se rozbil lis na ovoce. 
Nyní tedy zařizujeme nákup nového lisu, 
abychom byli na podzimní sezonu při-
praveni. Při zařizování nákupu lisu jsme 
zjistili, že je lis o cca 68 000 Kč dražší 
(704 220 Kč vč. DPH), než byl na pod-
zim (636 460 Kč vč. DPH), kdy jsme žá-
dali o dotaci. Výrobce nám lis za původní 

cenu neprodá díky inflaci a  tak Vás 
chceme požádat, zda máte nějaký nápad, 
jak chybějící prostředky zajistit? 
Od obce máme 640 000 Kč. Dále jsme 
zatím jsme získali 12 300 Kč od Územ-
ního sdružení ČZS v Mělníku, díky  pří -
teli Ing.  Jiřímu Škořepovi. Nyní žádáme 
o  dotace z  Nadace VIA z  programu 
Místo, kde žijeme. Myslíme si, že by 
naše moštárna mohla více sloužit místní 
komunitě, zlepšovat sousedské vztahy 
a vzájemnou důvěru a přispívat k sobě-
stačnosti místního společenství. Nadace 
podporuje aktivitu, kterou podpoří obec, 
místní spolky, firmy i jednotlivci. Proto 
hledáme ty z Vás, kteří jste aktivní a kteří 
chcete změnit k lepšímu místo, kde žijete 
a můžete naši žádost podpořit Vaším vy-
jádřením. 
Věříme, že se nám podaří potřebné pro-
středky dát dohromady a koncem srpna 
zahájit moštování bez ztráty kytičky ;-) 
 

Přejeme Vám krásné jaro 
za ZO ČZS Libiš  

Ing. Jiřina Zemanová

Ze života zahrádkářů v Libiši Oslavy 700 let  
první písemné zmínky o obci 
Vážení spoluobčané, letošní rok je 
rokem, kdy si připomínáme 700. výročí 
první písemné zmínky o Libiši. Na našem 
území žili lidé již velmi dávno, což do-
kazují četné archeologické nálezy v obci 
a jejím okolí. První písemná zmínka se 
objevuje v historických pramenech v roce 
1323, kdy je zmíněn Protiva z  Libiše 
(Protywa de Lubisse). 
Abychom si připomněli toto významné 
výročí, připravujeme na sobotu 17. 6. 
oslavy s bohatým kulturním programem. 
Oslavy budou probíhat ve Školní ulici 
před sokolovnou a ve Špičákově zahradě. 
Těšit se můžete na vystoupení dětí ze 
školy a školky prokládané dechovou hud-
bou Mělničanka, soubor lidových písní 
a tanců Jarošovci z Mělníka a hlavně ve-
černí vystoupení revival skupiny Hrajeme 
Kabát. Chystáme i sportovní klání v po-
době turnaje v nohejbalu. Samozřejmě 
myslíme i  na zajištění občerstvení. 
Kromě tradičních klobás, kýt a sladkostí 
přijede třeba pivovar Lončák, další spe-
ciality jsou v jednání. 
Pro zájemce o prohlídku budou otevřeny 
oba kostely, škola i školka, prezentovat se 
budou i libišské spolky.  
Jakmile bude program doladěn, bude 
zveřejněn na sociálních sítích a také vy-
věšen na nástěnkách a plakátovacích plo-
chách. Poznamenejte si tedy do svých 
kalendářů toto datum a  přijďte s  námi 
oslavit toto výročí. 

Za kulturní komisi  
Jana Holubová 

Jarní tvoření 

Opět jsme se sešli v zasedací místnosti 
obecního úřadu, abychom si společně vy-
robili velikonoční dekoraci do našich do-
movů. Všechny ženy byly úžasně tvořivé 
a nápadité a tak původně jednoduchým 
dekoracím postupně přibývala očka, pa-
cičky nebo fousky z březových větviček. 
Jsme moc rády, že s námi chodíte tvořit, 

na jeden podvečer se zastavit v kolotoči 
svých každodenních povinností a udělat 
si chvilku jen tak, pro sebe…. Těšíme se 
na příští shledání s Vámi a přejeme Vám 
krásné jarní dny. 

J. Holinová a D. Zizlerová

Akce pro děti 
V době uzávěrky Libišské radnice probíhá KARNEVAL PRO DĚTI. Jsme zvědavé, jaké 
masky si děti vymyslely a mnohé i samy vyrobily. Organizátorky se letos převlékly do 
kovbojského a v duchu divokého západu vyzdobily i sokolovnu. Návštěvníci karnevalu 
jistě ocenili vystoupení skupiny Zumba kids z Obříství, tradiční soutěže a pro zpestření 
připravený fotokoutek. Vzhledem k oblíbenosti této akce doufáme, že se všichni do so-
kolovny vejdeme. Fotky umístíme do příštího čísla. 
DĚTSKÝ DEN plánujeme na 27. května odpoledne. Tradičně na vás bude čekat spousta 
stanovišť se zábavnými nebo sportovními úkoly. Letošní téma bude pohádkové. Do-
ufáme, že nám bude přát počasí a účast bude tradičně vysoká. Plakáty budou k vidění 
na sociálních sítích, na nástěnkách i na plakátovacích plochách. J. Holubová



zájmové spolky — organizace

12

Děkujeme Vám všem, kteří jste podpořili na našich ma-
lých výstavách a kulturních akcích charitativní projekt 
Klubu sběratelů kuriozit Šance pro Tomáše. I díky Vám 
se podařila instalace schodišťové sedačky, která Tomá-
šovi velice usnadní život. Děkujeme! J. Holinová 
 
Připojujeme se ke krásnému poděkování věnovanému 
vám všem, kteří jste Tomáše takto podpořili, je nesmírně 
šťastný a my s ním, že máme doma bezbariérové scho-
diště. S nejvyšší úctou děkujeme paní Jaroslavě Holinové 
za její starostlivost a péči a organizaci tak rozsáhlé akce, 
která dala hlavní a rozhodující základ pro nákup a in-
stalaci sedačky. S další finanční výpomoci se přidala na-
dace ORLEN Unipetrol, OK Stavby Libiš a samozřejmě 
Tomášova rodina česká i moravská. S potřebnou stavební 
úpravou schodiště podal pomocnou ruku ARTHUR-GIPS 
Mělník společně s tím nejobětavějším pracovníkem ze 
Srpnové ulice.  

Všem s úctou a pokorou děkuje rodina Havlíkova.

OSMISMĚRKA 
V letošním roce máme pro výherce naší 
osmisměrky připraveny nové hrníčky. 
Krásné plecháčky s reprodukcí obrazu 
z roku 1937 od malíře a grafika Jana Ko-
nůpka, který naši obec navštěvoval. 

(Vyluštěné znění osmisměrky napište na lístek, 
připište své telefonní číslo a lístek vhoďte do poš-
tovní schránky u dveří obecního úřadu. Výherce 
hrníčku vylosujeme 10. května 2023 a budeme 
ho kontaktovat na přiložené telefonní číslo.) 

Výhercem minulé osmisměrky  
je Sandra Smejkalová.  

K výhře jí gratulujeme a protože 
dubnový hrníček je trošku jiný, nežli 

ten minulý, doufáme, že s námi 
bude hrát i nyní.

BACIL  BADMINTON  BANKA  CITADELA  
ČÍŠNICE  HYENA  KLUBOVNA  KOMÍN  
KONTUMACE  LAMPIČKA  LARVA  LÉKÁRNA  
MANAŽERKA  MILENKA  MILIARDA  MILNÍK  
MUŠLE  NÁKRES  OŘECH  PUBERTA  SIRUP  
STUHA  SVETR  TÁBORÁK  TLAČENKA  
ZÁVODNICE  ZKUMAVKA

Vzpomínka na ochotnické divadlo v Libiši 
Historie divadelního spolku v Libiši má svůj začátek již v roce 1874, kdy zde divadelně pů-
sobila Čtenářská zábavní jednota ...tajenka... 

Ve 20. A 30. letech 20. století se v Libiši hrálo amatérské divadlo pod divadelním odborem 
Sokola, v roce 1927 byl založen Zábavní a vzdělávací spolek Rozkvět. Od roku 1927 hráli 
v Libiši divadlo také členové spolku Baráčníci, z plakátu z roku 1937 se dozvíme, že diva-
delní představení připravili i místní hasiči. V roce 1942 hrál v Libiši divadlo Divadelní sou-
bor Místní osvětové komise a v roce 1945 se libišský divadelní soubor stává Divadlem CHS 
(Chemického spolku). Když se v roce 1950 chemický závod v Neratovicích stává samo-
statným podnikem s názvem Spolana, národní podnik Neratovice, libišský divadelní sou-
bor přechází pod n. p. Spolanu s názvem Divadelní soubor ZK (závodního klubu) 
n. p. Spolana Neratovice, odbočka Libiš. Z historických dat tedy zjišťujeme, že současný ne-
ratovický divadelní soubor Havlíček má své kořeny u nás, v Libiši. 

V rámci červnových oslav, v sobotu 17. června 2023, bude naší obci zástupcem souboru 
Havlíček slavnostně předána historická kronika libišského divadelního souboru Rozkvět.

Vytvořeno na stránkách:  
https://osmismerky.relaxweb.cz 
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V areálu Spolany  
se konal výcvik policistů 
Ve čtvrtek 30. března se v nevýrobní části 
areálu Spolany uskutečnil výcvik pořádkové 
jednotky krajského ředitelství Policie České 
republiky, ve spolupráci s Krajskou pořád-
kovou jednotkou Libereckého kraje Policie 
České republiky a skupinou z Odboru slu-
žební kynologie a hipologie Policie České 
republiky. Cílem cvičení, kterého se zúčast-
nilo přes tři sta policistů, bylo prověřit a pro-
cvičit různé druhy policejních zákroků.

Šance pro Tomáše 


